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Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget har den 10. februar 2016 stillet føl-

gende spørgsmål nr. 346 (alm. del) efter ønske fra Naser Khader (KF) til udlændin-

ge-, integrations- og boligministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 346: 

 

Ministeren bedes oplyse, hvor mange boligområder der ikke længere er på ghet-

tolisten, alene fordi antallet af beboere er under 1.000 personer? 

 

Svar: 

 

På ghettolisten optages boligområder med 1.000 eller flere beboere, hvis området 

opfylder mindst 3 af følgende fem ghettokriterier:  

 

 Andelen af 18-64 årige uden tilknytning til arbejdsmarkedet eller uddannelse 

overstiger 40 pct. (gennemsnit for de seneste 2 år).  

 Andelen af indvandrere og efterkommere fra ikke-vestlige lande overstiger 50 

pct.  

 Antal dømte for overtrædelse af straffeloven, våbenloven eller lov om eufori-

serende stoffer overstiger 2,70 pct. af beboere på 18 år og derover (gennem-

snit for de seneste 2 år).  

 Andelen af beboere i alderen 30-59 år, der alene har en grunduddannelse 

(inkl. uoplyst uddannelse), overstiger 50 pct. af samtlige beboere i samme al-

dersgruppe.  

 Den gennemsnitlige bruttoindkomst for skattepligtige i alderen 15-64 år i om-

rådet eksklusive uddannelsessøgende er mindre end 55 pct. af den gennem-

snitlige bruttoindkomst for samme gruppe i regionen.  

 

På ghettolisten pr. 1. december 2015 er der 25 boligområder mod 31 områder på 

listen pr. 1. december 2014. Der er 3 nye områder på listen, mens 9 områder er 

udgået i forhold til den foregående liste.  I 2015 var der ingen boligområder, der 

udgik af listen, fordi antallet af beboere var faldet til under 1.000.  
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Siden ghettolisten blev indført i 2010, er det kun sket en gang, at et område er 

udgået af listen, fordi antallet af beboere faldt til under 1.000. Det skete i 2011, 

hvor beboerantallet i boligområdet Houlkærvænget i Viborg kommune faldt til 

968.  

 

En detaljeret gennemgang af bevægelserne på listen fra 2010 til 2015 er offentlig-

gjort på www.uibm.dk 
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